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VÁNOČNÍ KONCERT V KOSTELE 
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Vážení spoluobčané,  

  rok 2024 se pomalu blíží ke svému konci, a než společně 

vstoupíme do nového roku, je dobré se zastavit, poděkovat za              

uplynulé měsíce a připravit se na to, co nás čeká. Naše obec je živým 

organismem, který funguje především díky Vám – vašemu času,            

aktivitě, trpělivosti a ochotě podílet se na jejím rozvoji. 

 Vaše názory, účast na akcích, podpora místních projektů                 

a snaha o zlepšení prostředí, kde žijeme, jsou tím nejdůležitějším          

základem pro naši obec. 

 Dovolte mi popřát vám i vašim blízkým klidné prožití                    

vánočních svátků, mnoho zdraví, štěstí a spokojenosti v nadcházejícím 

roce. Děkuji vám za vaši důvěru, spolupráci a aktivní přístup. 

 Přeji vám do nového roku mnoho optimismu, pohody a nových 

společných zážitků. 

S úctou, Alena Serbousková DiS. 

Starostka obce Jenišovice 
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S t r á n k a  | 4 

 

www.obecjenisovice.cz  obecniurad@obecjenisovice.cz 

ZPRÁVA OBECNÍHO ÚŘADU 

❖ Odkanalizování obce Jenišovice 

V říjnu letošního roku bylo vydáno podle § 15 odst. 1 vodního zákona 

a § 94p odst. 1 stavebního zákona společné povolení k souboru staveb 

označených: „Jenišovice splašková kanalizace a ČOV“, většina 

z Vás toto zaregistrovala, protože i vy jste ROZHODNUTÍ obdrželi. 

Do konce letošního roku, nejpozději začátkem roku příštího, by měla 

být odevzdána projektová dokumentace pro provádění stavby. Jakmile 

ji obdržíme, budeme mít jasnější představu o finanční náročnosti    

stavby.  

❖ Dotace 2024 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

❖ Cena vody od 1.1.2025 

Cena vody pro rok 2025 zůstává stejná jako pro rok 2024 a to ve výši 

37,- /m³. 

http://www.obecjenisovice.cz/
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❖ Poplatek za obecní systém odpadového hospodářství a psy 

Místním poplatek za obecní systém odpadového hospodářství zůstává 

pro rok 2025 stejný jako v roce 2024 ve výši 850,- na poplatníka a ob-

jekt k individuální rekreaci a poplatek za psa je 100,- a 150,- za kaž-

dého dalšího psa 

❖ Ohlédnutí za akcemi a projekty, které jsou realizovány 

v letošním roce: 

Veřejné osvětlení - v letošním roce jsme realizovali výměnu svítidel 

veřejného osvětlení za LED technologii, dále došlo k označení sloupů 

veřejného osvětlení číslem, proto pokud zjistíte poruchu na lampě, 

stačí si přečíst štítek na lampě a tuto závadu nahlásit, bude tak jasné, o 

kterou lampu se jedná a nebude nutné ji už dále nijak označovat.             

Celková cena výměny svítidel byla 736.843,- vč. DPH. Na výměnu 

jsme obdrželi dotaci v celkové výši 270.000,- od Pardubického kraje. 

Oprava požární nádrže Zalažany -               

v druhé polovině letošního roku došlo   k 

opravě požární nádrže v Zalažanech, bo-

hužel se ukázalo, že je třeba ještě opravit 

výpusť u nádrže, aby                      ne-

podtíkala a osadit nádrž novými  prkny. 

Proto je nádrž ještě stále                     

prázdná. Na nápravě se pracuje.              

Děkujeme za trpělivost. Celkové náklady 

na opravu nádrže byly 466.704,20 Kč 

bez DPH. 

Zástavba pod kostelem - v září letošního roku došlo k dokončení         

a kolaudaci zástavby pod kostelem, jsou hotové finální vrstvy                      

http://www.obecjenisovice.cz/


S t r á n k a  | 6 

 

www.obecjenisovice.cz  obecniurad@obecjenisovice.cz 

komunikace, zpevněné stání a chodníky. Celková cena díla byla 

1.765.306,43 ,- bez DPH. 

 

 

 

 

 

 

 

Přístavba požární zbrojnice Jenišovice - byla dokončena přístavba 

požární zbrojnice v Jenišovicích, nyní čekáme na kolaudaci. Celková 

cena díla 1.426.264,93,- vč. DPH. Na akci je schválená dotace ve výši 

95 % uznatelných nákladů. Zatím nemáme dotaci vyplacenou,                

takže přesnou částku se dozvíte v 

příštím vydání zpravodaje. 
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OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE 

✓ Informace k prohlášení Mravína vesnickou památkovou        

zónou 

 Dne 7.5.2024 se uskutečnila schůzka zastupitelů obce se zástupci 

ministerstva kultury, Národního památkového ústavu (NPÚ), zástupci 

památkové péče z PK, zástupce SOVAMM a dalších, aby probrali návrh 

Mravína za vesnickou památkovou zónu. Z tohoto jednání vzešla            

vzájemná shoda na tom, že je třeba představit hodnoty Mravína přímo 

občanům, majitelům nemovitostí a pozemků, nejlépe přímo v terénu.  

 Schůzka v terénu se tedy s výše uvedenými zástupci konala 

10.9.2024 od 15.00 v Mravíně. Během schůzky jsme prošli celým                  

Mravínem a zástupce NPÚ představoval hodnoty Mravína, které je třeba 

chránit. Z mého pohledu byla schůzka velice podnětná.  

 Již na této schůzce jsem všechny informovala, že chceme dát 

možnost občanům, majitelům nemovitostí a pozemků vyjádřit se 

k prohlášení památkové zóny hlasováním.  

 Hlasování probíhalo 17.11.2024 od 16:00 do 17:30. Byla                   

ustavena komise ve složení D. Pitra, R. Vítek, J. Rozlivka, která dohlížela 

na korektní podmínky pro respondenty. Hlasování probíhalo anonymně. 

Hlasy byly sečteny ihned po ukončení hlasování. Výsledek hlasování byl 

podkladem k jednání zastupitelstva obce, které se konalo také 

17.11.2024.  

Výsledek hlasování: 

Celkový počet respondentů, kteří měli právo hlasovat bylo 62. Svůj hlas 

odevzdalo 36 lidí s výsledkem: 

  6 x ANO souhlasím 

29 x NE nesouhlasím 

  1 x neplatný hlas 

http://www.obecjenisovice.cz/
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 Na základě výsledku hlasování ZO Jenišovice schválilo                     

jednomyslně usnesení: 

 „ZO Jenišovice nesouhlasí s prohlášením Mravína za vesnickou 

 památkovou zónou.“ 

 Schválený postoj zastupitelstva k návrhu Mravína vesnickou  

památkovou zónou byl odeslán na Ministerstvo kultury ČR. 

 Dne 3.12.2024 jsme obdrželi vyjádření z Ministerstva kultury 

„Vyjádření Ministerstva kultury k vyhlášení vesnické památkové zóny 

Mravín  

 Ministerstvo kultury obdrželo dne 25. listopadu 2024 výpis z 

usnesení jednání Zastupitelstva obce Jenišovice č. 7/6/2024 konaného 

dne 17. listopadu 2024, v němž je vyjádřen nesouhlas se záměrem                 

vyhlášení vesnické památkové zóny Mravín.  

 Na základě výše uvedeného, „Petice proti vzniku Vesnické             

památkové zóny Mravín" doručené Ministerstvu kultury dne 26. března 

2024 a „Petice proti vzniku Vesnické památkové zóny Mravín“,                  

která byla doručena Ministerstvu kultury dne 30. srpna 2019, Vám Minis-

terstvo kultury sděluje, že v současné době upustilo od záměru vyhlášení 

vesnické památkové zóny Mravín.  

 Ministerstvo kultury tímto děkuje za spolupráci.  

S pozdravem  

Ing. Michaela Exnarová  

vedoucí oddělení regenerace kulturních památek  

a památkově chráněných území v odboru památkové péče  

Ministerstva kultury“ 

 

http://www.obecjenisovice.cz/
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✓ Kontrola České inspekce životního prostředí (ČIŽP) 

 Dne 25.10.2024 byla na základě podnětu, který byl zaslán na 

ČIŽP, provedena kontrola kácení vzrostlých stromů v Jenišovicích okolo 

Ostrůvku. Oznamovateli se nezdálo kácení v pořádku a měl toto potřebu 

řešit přes ČIŽP, bez předchozího dotazu na obec, k poskytnutí informací 

ke kácení. 

 Proběhla kontrola kácení a dokladů, kterou ČIZP dokončila 

15.11.2024 a 25.11.2024 jsme obdrželi datovou zprávou „Protokol o kon-

trole“ se závěrem: 

…“ČIŽP po vyhodnocení všech podkladů a kontrolního zjištění konstatu-

je, že kácení dřevin bylo provedeno v souladu se zákonem č. 114/1992 

Sb., konkrétně s § 8 odst. 4 uvedeného zákona. 

 Samotné oznámení o kácení dřevin rostoucích mimo les dle § 8 

odst. 4 zákona č. 114/1992 Sb. ze dne 30.10.2024 vydané pod č.j. 

0741/2024 pak splňuje veškeré náležitosti dané zákonem. 

 Kontrolní zjištění – závěr, shledaná porušení právních předpisů: 

Zjištěné skutečnosti nepovažuje ČIŽP za porušení zákona č. 114/1992 

Sb.“… 

 Celá zpráva z provedené kontroly je k nahlédnutí na obecním 

úřadě. 

 Doporučuji příště všem, kteří pochybují o zákonnosti úkonů,            

které obec dělá, aby nejprve kontaktovali starostku obce a až v případě 

přetrvávajících pochybností, teprve další orány, ušetříte tak čas nejen 

obci ale také dalším orgánům. 

✓ Samoobslužná prodejna potravin 

 Vážení občané, 

 především z důvodu vysokých pořizovacích a provozních            

nákladů jsme se jednohlasně shodli, že nebude v naší obci zřízena                 

http://www.obecjenisovice.cz/
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zamýšlená samoobslužná prodejna. Rozhodnutí o nezřízení této             

prodejny nebylo jednoduché a bylo pečlivě zváženo s ohledem na           

ekonomické možnosti naší obce, potřeby místních obyvatel                              

a dlouhodobou udržitelnost finanční stability. 

 Věřte, že si velmi vážíme Vaší důvěry a vždy se snažíme hledat 

nejlepší řešení pro všechny naše občany. Bohužel v tomto případě            

se ukázalo, že provoz samoobslužné prodejny by přinesl příliš velkou 

finanční zátěž, která by nebyla ekonomicky udržitelná. 

 I přes zklamání spojené s tímto rozhodnutím chceme hledat             

alternativní možnosti, jak zajistit, aby měli všichni naši občané snadný 

přístup ke všemu potřebnému. Věříme, že najdeme efektivnější                           

a finančně přijatelnější způsoby, jak vytvořit dostatečné možnosti pro 

nakupování v naší obci. 

 Závěrem chceme poděkovat za pochopení. Víme, že rozhodnutí  

o nezřízení samoobslužné prodejny může být zklamáním, ale věřte,           

že bylo provedeno s důrazem na dlouhodobou udržitelnost a hospodárné 

využití finančních prostředků obce. Vaše spokojenost a kvalita života             

v naší   komunitě jsou pro nás na prvním místě, a i nadále budeme hledat 

způsoby, jak podpořit místní služby a zlepšovat kvalitu života v naší obci. 

 Děkujeme za pochopení, spolupráci a důvěru. 

Zastupitelstvo obce Jenišovice 

✓ Odečty vodoměrů 

 Žádáme, občany a chalupáře (Jenišovic, Martinic, Zalažan a 

Štěnce) aby opsali stav svého vodoměru k 31.12.2024 a zaslali jej formou 

SMS, nebo emailem na starostku obce nebo na paní Kučerovou.  

 Stavy vodoměrů je třeba zaslat od 1.1.2025 do 9.1.2025. 

http://www.obecjenisovice.cz/
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Kontakty: 

 Starostka Alena Serbousková DiS:  

 tel.: 602 492 549,  email: starosta@obecjenisovice.cz,  

 Účetní Pavla Kučerová:  

 tel.:737 309 240, email: ucetni@obecjenisovice.cz 

     Další odečet vodoměrů bude v pololetí 2025. 

✓ Poplatky za obecní systém odpadového hospodářství a psy na 

rok 2025 

 Poplatek za odpady a psy můžete platit: 

   a) Na účet obce Jenišovice (preferovaný způsob) 

   b) Na Postě Partner Jenišovice (možnost i platby kartou) 

   c) V kanceláři obecního úřadu u paní Kučerové v úředních         

      hodinách 

číslo účtu: 114 160 9359/0800 

 variabilní symbol pro platbu je číselné označení obce: 

 1 - pro Jenišovice 

 2 - pro Martinice 

 3 - pro Zalažany 

 4 - pro Štěnec 

 5 - pro Mravín 

 · spolu s číslem popisným. 

Příklad: objekt s čp. 42 Jenišovice - variabilní symbol 142. 

 Poplatek za odpady na rok 2025 je 850,- 

 Poplatek za psa: jeden pes 100,- 

     každý další 150,- 

http://www.obecjenisovice.cz/
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!!! Poplatek je splatný do 31. 3. 2025 !!! 

 Fakturu za vodu můžete platit: 

   a) Na účet obce Jenišovice (preferovaný způsob) 

   b) Na Postě Partner Jenišovice (možnost i platby kartou) 

   c) V kanceláři obecního úřadu u paní Kučerové v úředních           

      hodinách 

 variabilní symbol pro platbu je číslo faktury 

číslo účtu: 114 160 9359/0800 

✓ Žádost TS Hlinsko 

 Na základě podnětu od Technických služeb Hlinsko a.s., které 

nám zajišťují svoz komunálního a tříděného odpadu, žádáme občany a 

chalupáře, aby upravili stromy a keře, které přesahují ploty, popř. hrani-

ci pozemků ve vašem vlastnictví a zasahují tak do komunikací a cest po 

kterých projíždějí svozové vozy TS Hlinsko a.s. Toto opatření je třeba 

udělat u všech vegetací přesahující plot a pozemek do výšky 5 m ve 

všech našich místních částech.  

 Děkuji za pochopení a spolupráci. 

✓ Prodej pozemků 

 Vážení vlastníci pozemků, pokud již přemýšlíte nad prodejem 

nebo v budoucnu budete chtít prodávat pozemky v katastru našich obcí 

nebo pozemky přiléhající k pozemkům ve vlastnictví obce Jenišovice 

(lesní, zemědělské, i další…), neváhejte je nabídnout i obci Jenišovice. 

Cena a podmínky koupě konkrétních pozemků by byly řešeny individu-

álně. Souhlas s nákupem nemovitostí je v pravomoci zastupitelstva obce 

Jenišovice. 
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✓ Provozní doba OÚ Jenišovice na konci roku 

 Obecní úřad Jenišovice bude od 24.12.2024 - 5.1.2025 uzavřen. 

Poslední úřední den roku 2024 je tedy pondělí 23.12.2024 a první úřední 

den 6.1.2025. Těšíme se na Vás v novém roce. 

 Pošta Partner bude z provozních důvodů uzavřena 30.12.2024. 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 

V pátek 8. listopadu 2024 

se uskutečnilo vítání 

občánků, které proběhlo již 

tradičně v budově bývalé 

školy v Jenišovicích. 

 Naši malí občánci 

byli postupně představeni 

paní starostce Aleně      

Serbouskové, která je     

oficiálně uvítala v obci. Svou recitací básniček je také přivítaly jejich   

budoucí kamarádky. 

 Po projevu paní starostky a vystoupení místních dětí, se rodiče 

podepsali do pamětní knihy, převzali květinu a dárek na památku.  

 Starostka obce, paní Alena Serbousková, slavnostně přivítala tyto 

čtyři „malé“ občánky:   

 Laurinku Mlejnkovou,  

 Táňu Kuříkovou,  

 Adrianku Baťovou, 

 Toníka Čapka. 

 Děkujeme rodičům, že přijali naše pozvání a dětem přejeme ještě 

jednou pevné zdraví a šťastný a spokojený život. 

http://www.obecjenisovice.cz/
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POVODNĚ 2024  

 Ještě jednou bych chtěla moc poděkovat hasičům                             

i dobrovolníkům, za pomoc při povodních. Níže je popis povodní,                 

jak probíhaly v našich místních částech. Celkem bylo zaplaveno                  

7 domácností k trvalému bydlení, ti měli vodu v obytných prostorech               

a několik nemovitostí k rekreačnímu bydlení. Pro zaplavené nemovitosti 

k trvalému bydlení se podařilo dojednat humanitární finanční pomoc                 

od Pardubického kraje a finanční pomoc od Člověka v tísni. Dále jsme 

zřídili transparentní účet 6750332319/0800, kam můžete ještě do konce 

roku 2024 zasílat finanční dary pro zasažené občany Jenišovic,                         

popřípadě je do 22.12.2024 k dispozici i kasička na obecním úřadě               

na hotovostní dary.  

 Průběh povodní v září 2024 

 Dne 13.9.2024 se v 17:00 sešla povodňová komise obce                        

Jenišovice. O nutnosti povolat jednotku rozhodla povodňová komise  

obce. Tentýž den vyzvala starostka obce Jednotku sboru                               

dobrovolných hasičů Jenišovice (dále JSDH) k monitoringu řeky                    

http://www.obecjenisovice.cz/


S t r á n k a  | 15 

 

www.obecjenisovice.cz  obecniurad@obecjenisovice.cz 

Novohradky a hlídání a čištění lávky v Zalažanech. Bylo sestaveno             

několik skupin hasičů, kteří se v pravidelných intervalech střídali na mo-

nitoringu (monitoring rozdělovacího objektu ve Štěnci na Řepnickém 

potoce, monitoring propustku nad obcí Mravín - hrozící záplava z polí, 

monitoring a čištění lávky v Zalažanech, monitoring mostu v Jenišovi-

cích). Dále se chystalo protipovodňové opatření (rozvoz naplněných pyt-

lů), příprava protizáplavových opatření probíhala i v místní části Mravín. 

Ostatní hasiči a dobrovolníci mezitím plnili protipovodňové pytle pískem 

ve stodole v Jenišovicích. 

 Již ve večerních hodinách došlo k zaplavení komunikace k lávce 

v Zalažanech, během noci na 14.9.2024 došlo k vylití řeky z koryta,          

zaplaveno bylo hřiště v Jenišovicích, komunikace u řeky v Jenišovicích, 

zahrada u domu č.p. 72 Jenišovice a zahrady v Zalažanech. 

 14.9.2024 

 Pokračování monitoringu, plnění dalších pytlů pískem za pomoci 

hasičů a dobrovolníků, písek z Agro Jenišovice, protipovodňové pytle            

z Chrudimi z krizového řízení.  

 V dopoledních hodinách již bylo zřejmé, že bude povodeň větší 

než obvykle, hasiči rozváželi další pytle s pískem, dělali vyšší zábrany z 

pytlů a dávali je k dalším ohrožených nemovitostem. Obyvatelé obce byli 

pravidelně informováni starostkou obce o průběhu a dalším očekávaném 

vývoji místním rozhlasem a pomocí sociálních sítí. 

 Za pomoci členů JSDH došli senioři z č.p. 72 mimo zatopenou 

oblast (nešlo již evakuovat za pomoci vozu), byli odvedeni k přátelům, 

kde si je převzala dcera. 

 Na doporučení starostky byli evakuováni další 2 senioři, a to z 

č.p. 7 Zalažany, opustili dům za pomoci JSDH, evakuačního centra           

nevyužili, uchýlili se k příbuzným mimo obec. 
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 Voda vnikla i přes protipovodňové opatření do zahrad č.p. 

7,9,14,11,10,40,5 Zalažany, č.p. 72 Jenišovice. 

 Kolem 12 hod. začala řeka kulminovat. Dále probíhal monitoring 

na všech výše uvedených místech. 

 15.9.2024 

 V brzkých ranních hodinách byl patrný pokles řeky. Dále                 

probíhal monitoring všech výše uvedených míst, v dopoledních hodinách 

začal přetékat Štěnecký rybník přes bezpečnostní přeliv (cca 10:00),           

dále byl již velký průtok Řepnického potoka v intravilánu obce Štěnec, 

zde hasiči čistili záchytné mříže od splaveného klestí. Pod Štěneckým 

rybníkem došlo k částečnému zaplavení silnice (starostka informovala 

SUS), kolem 10:40 jsme obdrželi informaci o vytopení obce Řepníky              

a valící se vodě na Štěnec Řepnickým potokem, část jednotky byla                

ponechána na monitorování místní části Štěnec. 

 Cca v 11:30 jsme obdrželi informaci z Předhradí (řeka Krounka), 

že se přes ně přehnala povodňová vlna a výška hladiny je cca o 1 m vyšší 

než v předchozí den. Pokračovali jsme v dalších protipovodňových                

opatřeních, doporučili jsme opuštění domů dalším obyvatelům, konkrétně 

č.p. 7,8,9,10,11,14 Zalažany, a 1,13,45,43,76,77 v Jenišovicích. 

 Rozvezli jsme další pytle k bytovkám v Martinicích a čp. 9           

Martinice a č.p. 44,47 Jenišovice. Cca kolem 14:30 začala rychle stoupat 
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řeka a zaplavovat komunikaci mezi Martinicemi a Jenišovicemi,                    

ta se stala postupně neprůjezdnou, projel pouze traktor. Postupně bylo 

zaplaveno dalších několik zahrad a obytné části domů 7,8,11,14,22              

Zalažany a 1,13,43,45,72 Jenišovice. 

 Proběhla evakuace dalších 4 osob, ty byly umístěny                                

v evakuačním centru ( budova bývalé školy v Jenišovicích) další osoby 

opustily na výzvu místostarosty své domy a šly k příbuzným nebo                

přátelům. Kolem 16:00 hasiči vypnuli veřejné osvětlení, kvůli zatopení 

lamp v Jenišovicích a Zalažanech. Ke kulminaci řeky došlo v cca 16:30, 

poté začala řeka velice pomalu klesat. Dále probíhá monitoring.                    

Cca kolem 20 hodiny byla znovu průjezdná komunikace mezi                   

Martinicemi a Jenišovicemi i pro osobní vozidla. 

 16.9.2024 

 Od brzkých ranních hodin členové JSDH kontrolují škody po 

povodních, odstraňují naplavené dřevo. S občany, kteří byli nuceni                    

opustit svůj dům obcházejí jejich nemovitosti a kontrolují jejich stav. 

Kontrolují stav mostů a lávky v Zalažanech. Silnice ve Štěnci byla plně 

průjezdná kolem 12 h. 

 17.9.2024 

 Od ranních hodin hasiči začali pomáhat s úklidem v zaplavených 

nemovitostech, voda opadla natolik, že bylo možné dojet OA k lávce            

v Zalažanech. Probíhal úklid zaplavených komunikací. Celý den hasiči 

pomáhali s odklízením následků povodně, v noci probíhal stále                   

monitoring. 

 18.9.2024 

 Od ranních hodin hasiči pomáhali s úklidem v zaplavených           

nemovitostech, úklid komunikací a obecních prostor po záplavách. 

      Alena Serbousková DiS.  

     Starostka obce Jenišovice 
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TROCHU JINÝ POHLED 

 Trochu jiný pohled 

 Jako majitel jedné ze dvou kulturních památek v Mravíně, musím 

napsat pár řádků jako reakci na to, co se zde poslední rok dělo.  

 S památkáři spolupracuji dlouhodobě na mnoha úrovních,          

při projektování zeleně v památkových zónách nebo areálech kulturních 

památek, při realizaci staveb a výsadeb, kdy nám často dělají stavební 

dozor, jsem s nimi v komisi soutěže Vesnice roku nebo jako stavebník 

opravující venkovské stavení, kde mi jsou odbornými partnery. Pomohli 

mi s projekční přípravou, doporučili šikovné řemeslníky, ušetřili mnoho 

financí např. při odvlhčení obytné budovy, pomohli mi, se orientovat                 

v dotačních programech nebo mě podpořili při vyjednávání s ČEZ kvůli 

odstranění nevhodné konzole ve štítě, a to bezplatně.  

 Ať pátrám ve své paměti, jak chci, nemohu se rozpomenout,                

že by v médiích byli památkáři pozitivně hodnoceni, tak jak jejich práci 

znám já. Veškeré informace na téma památkové ochrany jsou vůči             

památkářům kritické a líčí je jako zlo pro společnost. Nechápal jsem             

a stále nechápu proč? Jsou to lidé jako my a dělají jen svoji práci                 

a podotýkám velmi odbornou. Moje osobní zkušenosti jsou totiž ryze 

pozitivní. Zdrojem kritiky, jak jsem nedávno četl od jednoho z kolegů, 

jsou totiž „tři potrefené kejhající husy“, kterými není nikdo jiný                        

než developeři, výrobci stavebních materiálů a tzv. „Český chytrák“. 

Developerům leží památkáři v žaludku třeba proto, že jim nechtějí                

ustupovat při bourání domů v historických centrech měst a v poslední 

době brání i tzv. „vykuchání“ domu, ze kterých často zbude jen průčelí. 

Tady jde především o peníze a to nemalé. Výrobcům stavebních materiá-

lů, ať jde o plastová okna, dveře, výrobce polystyrenů nebo betonových 

prefabrikátů jde o to samé, památkáři se snaží minimalizovat uniformní 
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řešení přestaveb kulturních památek a zón, protože právě ta tvarová,        

barevná a druhová rozmanitost je to, kvůli čemu jezdíme po památkách. 

A pak je tu „Český chytrák“, ať je to Honza, Kuba nebo Pepa,                          

jeho rysy jsou podobné. Všude byl, všechno zná a má zaručený patent 

všemu rozumět. Co mu bude někdo vykládat, natož nějaký památkář!               

On si to přeci vše udělá po svém a nikdo mu do toho nebude „kecat“. 

Vždyť do teď žádný papír nepotřeboval (ano většinou vše stavěl bez  

vědomí úřadů, tzv. „na černo“). Stále se setkávám s tím, jak jsou naši 

občané mediálně masírováni, že v případě rekonstrukce kulturní památky 

nebo zóny nebudou moci „toto“ nebo „tamto“ a že jim do toho bude  

památkář neustále „kecat a diktovat“. Většinou jen žasnu s otevřenou 

pusou… a pak se jich zeptám, to je Vaše vlastní zkušenost? Na což        

dostávám odpověď, že to někde četli nebo slyšeli, či nedej bože viděli               

v televizi nebo na sociálních sítích. Já si pak připadám jako na jiné               

planetě, v jiné dimenzi, protože já znám a jednám s úplně jinými                      

památkáři. Ano, narážím často na „chytrákovo ego“, které uvažuje pouze 

v rovině – je to moje, já si s tím můžu dělat co chci (ale to nešlo                        

už v dobách Marie Terezie před 250 lety), vždyť je svoboda                           

a demokracie. Proto považuji pořádání referenda o prohlášení Mravína 

Vesnickou památkovou zónou v den 17. listopadu minimálně                          

za nevhodně zvolený termín. Svoboda a demokracie není o jednotlivcích, 

o soukromých zájmech několika občanů, ale o společnosti jako takové                   

a ohleduplnosti mezi lidmi. Filozof Carl Schmitt tvrdil, že jedinou              

proměnnou, kterou se demokraté řídí, je vůle lidu. Ale ta nemusí nutně 

znamenat tu nejlepší volbu, protože mnohdy nejsou pochopeni                           

(a ani voleni) ti schopnější lídři. Proto podle něj radši politici sází na  

populistické aspekty vedoucí k podpoře místo odborné (a často                       

nepopulární) stránky věci tu, která je líbivá a zajistí znovuzvolení.                 

Občané mají právo vyjádřit svůj názor, učinili tak a já to respektuji.               
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Vidím to osobně jako nevyužití velké příležitosti jak pro obec,                          

tak pro občany samotné v mnoha podobách. 

 Kdyby nebylo památkové 

ochrany, většina z nás by při 

svých výletech neměla možnost 

obdivovat hrady, zámky, kostely, 

upravená centra měst a obcí, po-

hádkové mlýny, útulné krčmy a 

starobylé pivovary. Bez památko-

vé ochrany by naše obce a města 

smetla vlna uniformity, betono-

vého a plastového lobby. Žít v 

chráněné usedlosti se dá moderně, 

plnohodnotným životem a to ne-

jenom v hezkém, ale i komfort-

ním prostředí. Tak snad následu-

jící generace nebo osvícenější za-

stupitelstva využijí nabídky minis-

terstva kultury na prohlášení někdy 

v budoucnu. Hodnoty Mravína jsou nezpochybnitelné a měli bychom si 

vážit našich předků, že nám vesnici v této podobě předali, a i současných 

majitelů, kteří se o často rozlehlá stavení starají a citlivě je modernizují. 

Ing. Jaroslav Vintera 

SPOLEK PŘÁTEL RYBNÍKA VELKÝ ŠTĚNEC 

 Vážení spoluobčané, dovolte mi Vás informovat, že Spolek přátel 

rybníka Velký Štěnec (dále jen Spolek), již oficiálně zahájil svoji činnost. 

Na prvním místě bychom chtěli poděkovat zastupitelům, kteří svým   

hlasem podpořili náš záměr. Další poděkování patří zejména všem         

Foto: Interiér kulturní památky čp. 25, 

černá kuchyně z roku 1844 po obnově. 
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místním obyvatelům, kteří nás v této myšlence podporovali, a kterým na 

této přírodní lokalitě záleží.  

 Je důležité zmínit,             

že rybník je a bude nadále v 

majetku obce. Spolek je dle 

smlouvy s obcí odpovědný 

za řádnou péči a údržbu                

rybníka a jeho blízkého       

okolí. Před podpisem 

smlouvy s obcí jsme zařídili            

veškerá nutná povolení, 

včetně pojištění a nahlášení 

na příslušné úřady, pod které 

tato vzácná přírodní památka 

spadá. Hlavní činností  

Spolku je nejenom                    

pravidelná údržba rybníka, 

hráze a blízkého okolí,               

ale také regulace hladiny 

rybníka a regulace na               

„rozdělovníku“ v době            

povodňové aktivity.                

Regulaci na rozdělovníku jsme si již prvně mohli vyzkoušet o loňských 

podvodních, které přišli o Vánocích a letos v říjnu opět. Rozdělovník se 

osvědčil a můžeme říci, že pověření chlapi také.  

 Hlavní myšlenkou vzniku Spolku bylo využití rybníka pro lidi. 

Aby rybník, který je součástí přírodní památky Kusá hora, co nejvíce 

sloužil občanům ze všech místních částí a dalším lidem, kteří mají kladný 

vztah k přírodě. Rádi bychom zde vytvořili místo, kam stojí za to se            
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vydat na procházku s kočárkem, se psem, s trekovými hůlkami.  Velkým 

bonusem je pak možnost zachytat si ryby, projet se na pramičce, nebo si 

půjčit paddleboard, sednout si na lavičku a být chvíli na příjemném místě, 

kde si člověk odpočine, načerpá energii, pokochá se krásnými výhledy.  

 Postupně již tuto myšlenku začínáme naplňovat. Rybník jsme 

převzali bez ryb. Bylo nutné jej zarybnit. Na náklady členů Spolku bylo 

zakoupeno a nasazeno přes 700 kg ryb (kaprů v průměru 40 – 55 cm)            

v cenové hodnotě přesahující 52.000,- Kč. Tato první várka kaprů se již            

i vytřela, nicméně bude potřeba časem opět zarybňovat. Proto bylo                    

se zástupci obce domluveno, že Spolek bude moci prodávat povolenky               

k chytání ryb, kdy výtěžek z jejich prodeje bude použit na nákup ryb                  

na další zarybnění. Spolek je povinen vést řádnou evidenci o prodeji       

povolenek, která bude každoročně kontrolována obecními zastupiteli. 

Cena povolenek je nastavena například pro osobu starší 15 let                            

na 1000,- Kč za rok, na kterou si však můžete odnést až 20 kusů                      

ušlechtilých ryb. Děti ve věku 10–15 let mají cenu povolenky stanovenou 

na 300,-Kč na 10 kusů ušlechtilých ryb.  

 Prodej povolenek na rok 2025 je zahájen od 1. 12. 2024.                 

Povolenky prodává pan Václav Rejfa, telefon: 601 532 121.                             

Bližší informace ohledně lovu ryb a rybářských povolenek dostanete také 

u pana Ladislava Šmejdy, telefon: 739 044 767, nebo u pana Karla              

Dostála, telefon: 725 892 426. Kdo nemá žádné zkušenosti s chytáním 

ryb a chtěl by začít, doporučuji ideálně nejdříve kontaktovat výše                  

uvedené členy Spolku. 
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 A co ještě 

stihl Spolek za své 

krátké působení             

v roce 2024?  Kro-

mě pravidelné údrž-

by a sekání hráze 

pořádal Spolek ve 

spolupráci      s SDH 

Štěnec-Mravín dět-

ské rybářské závo-

dy, kterých se 

účastnilo 15 dětí.  

             Děkujeme tímto SDH Štěnec-Mravín za nakoupení 40 kilogramů 

pstruhů. 

 A jaké jsou plány pro rok 2025? Opět trvale pečovat o rybník, 

který nám zanechali naši předkové, zvelebovat místo (snad už se nám 

podaří zajistit nějakou tu lavičku k posezení) a pořádat opět rybářské 

závody jak pro děti, tak i dospělé. 

 Do roku 2025 Vám všem přejeme vše dobré a těm s povolenkou 

ať to bere!  

          Mgr. Robert Vítek – člen spolku 

ČČK ŠTĚNEC-MRAVÍN 

 Rok plný radosti, tvoření a letních akcí pro děti 

 Rok 2024 byl pro spolek ČCK Štěnec - Mravín rokem, kdy se 

dětské úsměvy a radost staly středobodem všech našich aktivit. Tento rok 

jsme opět potvrdili, že naše poslání – přinášet dětem zábavu, kreativitu a 

http://www.obecjenisovice.cz/


S t r á n k a  | 24 

 

www.obecjenisovice.cz  obecniurad@obecjenisovice.cz 

společenství – je pro nás víc než jen práce. Je to radost, která nás                 

naplňuje, a motivace, která nás žene kupředu. 

 Letní akce pro děti: Zábava pod širým nebem 

 Léto bylo v obci Štěnec plné 

smíchu a her. Spolek ČCK Štěnec 

Mravin totiž už tradičně pořádal letní 

akce pro děti, které se staly vyhláše-

ným bodem setkání pro rodiny i míst-

ní komunitu. Děti se během prázdnin 

mohly těšit na různé hry, soutěže,             

a kreativní dílny pod širým nebem. Ke 

dni dětí jsme již po druhé pořádali 

divadelní loutkové představení              

Kocour v botách. Dětem se pohádka 

moc líbila a po představení si děti 

jěště něco pěkného vytvořili. Další 

velmi povedená akce byla Otevírání 

prázdnin s čarodějnicemi, kde děti plnily různé úkoly aby na konci získali 

poklad, akce byla také velmi úspěšná. 

 Jednou z největších akcí bylo Letní odpoledne pro děti, kde si 

malí i velcí účastníci užili sportovní aktivity. Kromě her bylo připraveno 

i občerstvení, které si všichni s chutí vychutnali v krásném letním počasí. 

 Během celé akce panovala skvělá atmosféra, kterou podpořili 

nejen organizátoři, ale i rodiče a dobrovolníci, kteří se podíleli na               

přípravě a realizaci jednotlivých aktivit. 
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Tvoření pro děti ke všem svátkům: Kreativita na prvním    místě 

 Další výraznou činností 

spolku byla organizace Tvoře-

ní s Luckou pro děti a dospělé. 

Při příležitosti všech důleži-

tých svátků během roku. Od 

jara do zimy jsme se s dětmi 

pravidelně setkávali, abychom 

společně vytvářeli krásné vý-

robky. Vánoční tvoření se stalo 

oblíbenou tradicí, která se stala 

součástí vánočního rozjímání nejen pro děti, ale i pro rodiče, kteří se             

často připojili k dílnám. 

 Díky těmto akcím se spolek ČCK Štěnec Mravin opět stal silným 

poutem mezi dětmi, rodiči a všemi, kteří mají chuť podpořit dobrou věc. 

Každá z těchto akcí ukázala, jak silná je naše komunita a jak velkou   

radost nám přináší společná práce a sdílení chvil štěstí. 

 Rádi bychom poděkovali všem, kteří se podíleli na organizaci      

a realizaci těchto akcí. Ať už to byli naši neúnavní dobrovolníci, nebo 

rodiče, kteří se zapojili do přípravy aktivit a pomohli vytvořit                    

nezapomenutelné zážitky pro naše děti a spoluobčany, v neposlední řadě 

patří velký dík Obecnímu úřadu Jenišovice za stálou finanční podporu 

našich aktivit. Bez vás by to nešlo! 

Výhled do roku 2025: Co nás čeká? 

 I v roce 2025 chystáme další skvělé akce pro děti. Pokračovat 

budeme v pořádání letních akcí, tvorby ke svátkům a přidáme i nové  

nápady, které přinesou ještě více radosti a kreativity. Věříme, že se            

společně opět setkáme u nových výzev, a těšíme se, že i nadále budeme 
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moci přispívat k tomu, aby naše obec byla místem, kde se děti cítí vítány, 

šťastné a plné inspirace. 

 Děkujeme všem, kteří nás podporují, a těšíme se na další společné 

chvíle! 

 Za spolek ČCK Štěnec Mravin,přejeme krásném svátky vánoční a 

pohodu a zdraví v Novém roce 

Za ČČK Štěnec-Mravín – Ilona Kobusová 

HC SOKOL JENIŠOVICE 

 Vážení spoluobčané, 

 pomalu nám končí rok, tak mi dovolte pár slov o činnosti hokejo-

vého týmu HC Sokol Jenišovice. Sezóna nám začala již v polovině září, 

kdy jsme poprvé od roku 2020 uspořádali soustředění na hokejovém    

stadionu ve Žďáru nad Sázavou. Během víkendu, kdy se soustředění  

konalo, jsme měli domluvené celkem tři ledy. Dva z nich byly zaměřeny 

na tréning, ve třetím jsme sehráli přátelský zápas s týmem HC Pavlov.            

Týmem, který hraje podobnou soutěž jako my, jenom na Žďársku. Celý 

zápas se nesl v klidném a přátelském duchu, kde výsledek nebyl důležitý, 

ale bylo potřeba prověřit, zda-li jsme připraveni na novou sezónu.  

http://www.obecjenisovice.cz/
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 Ta se rozběhla v říjnu, kdy začal další ročník Městské hokejové 

ligy v Litomyšli, kde jsme již tradičním účastníkem. Oproti loňskému 

ročníku, kdy zde startovalo 12 týmů, se celkový počet zvedl na 14. Také 

došlo ke změně hracího systému, kde se během první části utkají všechna 

družstva 1x systémem každý s každým. Po odehrání první části se                

mužstva rozdělí do dvou skupin na 1.-7. a 8.-14. místě a v těchto               

skupinách se utkají opět 1x každý s každým. Konečná tabulka po               

odehrání nadstavbové části určí vítěze MHL v Litomyšli. My máme    

dosud odehráno 9 zápasů, kdy se dvěma výhrami, jednou výhrou po    

samostatných nájezdech a šesti proher obsazujeme průběžné 12. místo. 

Do konce roku stihneme odehrát ještě 3 zápasy první části, po Novém 

roce ještě jeden a potom už nás čeká zmiňovaná nadstavba.  

 Závěrem mi dovolte jménem HC Sokol Jenišovice popřát všem 

spoluobčanům krásné vánoční svátky a pevné zdraví v roce 2025. 

 Za HC Sokol Jenišovice – Zdeněk Chvojka 

SDH ŠTĚNEC - MRAVÍN 

Uskutečněné akce za rok 2024 

 V minulém vydání Jenišovického zpravodaje jsme Vás                     

informovali o uskutečněných akcích SDH Štěnec – Mravín od začátku 

letošního roku až do konce dubna. V tomto dalším vydání Jenišovického 

zpravodaje přinášíme informace o zbývajících uskutečněných akcí            

v letošním roce. 

 Okrsková soutěž - první kolo požárního sportu proběhlo                 

v sobotu 25. května ve Lhotě u Chroustovic. Zde jsme byli zastoupeni 

starším družstvem mužů. Naše družstvo se umístilo na 4. místě                              

v kategorii starších mužů.  

http://www.obecjenisovice.cz/
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 O pohár starostky – Vinary - dne 20. července jsme se                       

zúčastnili další hasičské soutěže „Vinarský pohár ve Vinarech. Zde jsme 

byli opět zastoupeni starším družstvem mužů. V kategorii starších mužů 

jsme se umístili na 2.místě. 

  

 

 

 

 

 

Taneční večer s živou hudbou - v sobotu dne 3. srpna se nám opět            

podařilo uskutečnit ve spolupráci s ČČK Štěnec – Mravín a podporou 

Obce Jenišovice v obecní stodole již tradiční taneční večer s živou               

hudbou. Bylo zajištěno občerstvení i poměrně bohatá tombola. Děkujeme  

 

 

 

 

 

 

také za moc hezkou výzdobu vnitřních i venkovních prostor a pomoc při 

organizaci Michaele Tejnecké. Taneční večer s živou hudbou se opět 

velmi vydařil, pobavilo se více než sto dospělých a mládeže,                          

nejen místních, ale i z okolních vesnic a měst. 
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 Povodeň v Jenišovicích, Zalažanech a ve Štěnci - v polovině 

září se Jenišovicích, Zalaža-

nech ale i ve Štěnci přihnala 

po prudkých deštích velká 

povodeň, přesahující na Novo-

hradce více než staletou vodu.  

Tato povodeň napáchala nej-

větší škody hlavně v okolí řeky 

Novohradky. Spolu s výjezdo-

vou jednotkou SDH Jenišovice 

se             členové jednotky 

SDH Štěnec – Mravín snažili 

co nejvíce snížit    následky 

této povodně. Pomocí hasičské 

techniky, pytlů s pískem              

a ručním nářadím jsme se sna-

žili zabránit škodám na majet-

ku obce            a občanů. Sta-

rostkou obce byly po dobu 

povodní od 13.9 až do 16.9 

ustanoveny nepřetržité hlídky 

členů JSDH. Chtěl bych jako velitel JSDH A SDH Štěnec – Mravín vel-

mi poděkovat všem hasičům i ostatním občanům, kteří při těchto povod-

ních pomáhali jak ve dne tak i v noci.  

 Turnaj ve stolním tenise - dne 28. září od 13.hodin jsme                   

uspořádali turnaj ve stolním tenise v obecní stodole ve Štěnci. Turnaje           

se zúčastnilo 12 hráčů. Nejlépe se umístili: 1. místo Pavel Vostřel,            

2. místo Petr Herynek, 3. místo Karel Dostál. Při turnaji bylo zajištěno 

občerstvení a věcné ceny pro vítěze. 
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 Posvícenské posezení - tentýž den 28. září po skončení turnaje            

ve stolním tenise se od 19.hodin uskutečnilo díky SDH Štěnec – Mravín 

v obecní stodole ve Štěnci posvícenské posezení. Kromě tradičních             

posvícenských koláčků a jiných sladkostí si všichni zúčastnění mohli 

pochutnat na grilovaném mase, samozřejmě nechybělo točené pivo                 

a další alko i nealko nápoje. 

 Dětské rybářské závody - SPOLEK PŘÁTEL RYBNÍKA 

„VELKÝ ŠTĚNEC“ spolu s SDH Štěnec – Mravín pro děti i dospělé 

uspořádal s podporou Obce Jenišovice v sobotu 12.10. ve Štěnci soutěž            

v rybaření, kde především děti zažily okamžiky napětí i radosti z úlovků 

a z ocenění po ukončení soutěže. Na těchto rybářských závodech byla 

celkem hojná účast soutěžících i diváků. Občerstvení na tuto akci bylo 

taktéž zajištěno. 

 Memoriál Jiřího Richtera v karetní hře „Prší“ - dne 26. října 

se uskutečnil v hasičské klubovně ve Štěnci již tradiční další ročník              

memoriálu Jiřího Richtera v karetní hře „Prší“. Turnaje se zúčastnilo                 

16 hráčů. Nejlépe se umístili: 1. místo Josef Rejfa, 2. místo Martina           

Žáková, 3. místo Karel Dostál. Účastníci se u této karetní hry nejen dobře                  

pobavili, ale také opět zavzpomínali na bývalého velitele Jiřího Richtera 

a na bývalého starostu SDH Štěnec – Mravín Bohumíra Sochora,                

který také rád hrával karty. 

 Děkujeme OÚ Jenišovice a ostatním sponzorům za sponzorské 

dary na jednotlivé akce v letošním roce a také děkujeme všem členům 

SDH Štěnec – Mravín i ostatním občanům za pomoc při pořádání akcí. 

 Další plánované akce a informace o činnosti SDH Štěnec –            

Mravín na rok 2025 naleznete v příštím vydání  Jenišovického zpravoda-

je a také na http://www.obecjenisovice.cz/ v odkazu Spolky a obč.             

sdružení.                                                     

             Za SDH Štěnec – Mravín, Josef Rozlivka                                                                                                                                          
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SDH JENIŠOVICE 

 Vážení spoluobčané, 

 závěrem roku nám dovolte krátké připomenutí naší práce za           

druhý půlrok. Jak jsme se zmiňovali v posledním vydání zpravodaje,             

tak jsme společně s ČČK Jenišovice uspořádali dne 1. června                        

Bramborákové hody. Dopoledne jsme postavili stany, vše připravovali                

a s obavami vzhlíželi zamračenou a deštivou oblohu. Po obědě se nám 

počasí umoudřilo a nakonec svítilo i slunce. Vše tedy proběhlo dle plánu, 

pivo se vypilo a bramboráky snědly.  

 Tradičně, první zářijovou neděli, se uskutečnila Přehlídka                

dechových kapel. Byli jsme nápomocni jak zajištěním obsluhy, i další 

pomocí obci Jenišovice a ČČK Jenišovice.  

 Povodně 2024   

 V druhém zářijovém týdnu jsme s napětím sledovali hrozivé 

předpovědi počasí. Asi všichni jsme v duchu doufali, že se nenaplní.              

I přesto jsme začali s přípravami. Nejen výjezdová jednotka, ale i další 

členové sboru a dobrovolníci přišli na pomoc s pytlováním. Naše prosby 

se bohužel nenaplnily, a příroda nám ukázala svou sílu, jelikož již od 

čtvrtka vydatně pršelo. Od pověstného pátku 13. naše jednotka                         

monitorovala stav řeky Novohradky, ale také situaci ve Štěnci a Mravíně. 

Všichni se postupně střídali v rozvržených časových intervalech.                    

Nejhorší situace nastala v neděli, kdy jsme museli evakuovat občany, 

které řeka ohrožovala. Nikdo nedokázal předpokládat, kam až se voda 

může dostat. Zatopen byl nejen Ostrůvek, ale také silnice a louky                       

v blízkém i vzdálenějším okolí řeky. Ještě v neděli začala řeka klesat,                   

i přesto byla jednotka stále ve střehu. Celý další týden členové jednotky 

pomáhali při odstraňování následků povodně.   
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 Myslíme si, že Povodně 2024 se neblaze zapsaly do historie,                   

ale i do našich myslí. Určitě však prověřili naši sílu a schopnosti.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nakonec nám dovolte popřát vám krásné a klidné prožití Vánočních 

svátků, a do Nového roku 2025 hlavně zdraví a spokojenost.   

Za SDH Jenišovice – Miroslava Šmejdová, ml. 

TJ SOKOL JENIŠOVICE 

 Přeji Vám za náš fotbalový spolek krásné a klidné předvánoční 

dny. Rád bych Vás informoval o dění okolo fotbalového klubu. 

 Když půjdeme přímo k fotbalu samotnému, tak postavení               

v tabulce nám ukazuje, že bychom mohli hrát lépe, a o to se také chceme 

pokusit v jarní části sezóny. Po podzimních zápasech, máme pouze tolik 

bodů, abychom seděli na dně tabulky. Doufejme, že se nám to povede v 

zimní přípravě vylepšit a březnové soustředění ve Sport-hotelu Kácov 

bude plodné. 
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 Mimo zeleného pažitu, se nám podařilo s vypětím sil dotáhnout 

kiosek na akce schopné zázemí. Chtěl bych všem moc poděkovat                     

za pomoc se stavbou jako takovou, a i za krásnou návštěvnost na              

zápasech i mimo ně. 

 V listopadu jsme s divadelním spolkem z Luže, uspořádali v 

místním Kulturním domě divadelní představení v podání mladých nadějí, 

a to s názvem JAK TO DĚLAJÍ ANDĚLÉ. Sešlo se necelých 50 hostů a 

představení se velice povedlo. Po 

dohodě s paní Hrubou, která celé             

představení řídila, budeme ve 

spolupráci pokračovat i v příštím 

roce. 

 Do konce roku jsme si pro 

Vás připravili ještě několik akcí. 

První z nich je KOSTYMOVÝ 

REJ NA LEDĚ, který se uskuteč-

ní 30. prosince od 10,00-11,30 

hodin na zimním stadionu ve 
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Skutči. Drobné občerstvení bude zajištěno a dobrou náladu si jistě               

vytvoříme. 

 Hned druhý den se sejdeme 

na hřišti v Jenišovicích,                     

kde proběhne od 10,00 hodin             

tradiční SILVESTROVSKÉ BAGO 

a následné posezení u kiosku                     

s nějakými dobrotami na stole. 

 Po novém roce, přesněji 

18.1.2025, se koná 5. SPORTOVNÍ 

PLES. Těšit se opět můžete na          

vystoupení Sokolíků, připravena 

bude malá i velká tombola, kdy 

první místo bude - tradiční pobyt 

pro dva a k tanci a poslechu nás 

bude doprovázet HUDBA PRO 

VÁS z Humpolce.  

Mezi naše tradice bychom chtěli zahrnout i zájezdy po pivovarech. 

V loňském roce jsme pro občany a přátelé fotbalu přichystali výlet do 

pivovaru v Humpolci. Po novém roce jsme si připravili další zájezd,           

tentokrát do Dalešického pivovaru (film Postřižiny), který uskutečníme 

od 22. – 23.2.2025. V případě zájmu kontaktujte Davida Pitru – 

737 261 273. 

 Dále se snažíme o akce i pro naše nejmenší. V létě proběhlo                      

sportování na fotbalovém hřišti a večerní promítaní pohádky na                     

venkovním plátně. Dále se podařilo zajistit tělocvičnu v Luži a dvě            

listopadové neděle si jít zacvičit, zahrát hry a prostě se pohnout s dětmi. 

Na první neděli přišlo 10 děti a druhou neděli 11 děti, což bylo super           

a dle dětských úsměvů se vše povedlo. 
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 Už teď máme daný              

termín letního minitáboru pro 

naše nejmenší ratolesti, a to              

v termínu neděle 17.srpna –                

čtvrtek 21.srpna 2025. Děti            

budou spát v klasických táboro-

vých stanech s podsadou, nebo 

bude i možnost spaní v budově. 

Zatím jsme vyřešili místo,             

kde minitábor uspořádáme, ve Ždárských Vrších. Na začátku února          

proběhne schůzka s rodiči, kde sdělíme všechny potřebné podrobnosti. 

Prozatím je možné se přidat do Whatsappové skupiny „pro děti“. Stačí si 

do telefonu stáhnout aplikaci Whatsapp a kontaktovat přímo mě, rád vás 

přidám do skupiny, kde máme uvedené termíny akci a fotogalerii (Pitra 

David-737261273) 

http://www.obecjenisovice.cz/
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 Jak čtete, čeká nás toho opravdu dost, ale věřím, že se vše              

zvládne a podaří. 

 Za celý fotbalový klub TJ Sokol Jenišovice Vám děkuji za        

pomoc, návštěvnost na našich akcích i zápasech a přeji Vám krásné,     

klidné a příjemné Vánoce a spoustu zdraví v novém roce 2025. 

Za TJ Sokol Jenišovice – Pitra David, předseda klubu 

ČČK JENIŠOVICE 

 Milí spoluobčané a příznivci našeho spolku, 

 rok 2024 nám přinesl spoustu nezapomenutelných okamžiků              

a příležitostí setkat se, ať už při našem tradičním Babském bálu,             

Pomlázkové zábavě nebo při našich dalších akcích, které jsme si pro Vás 

připravily. I přes některé výzvy, které jsme musely překonat, jsme       

společně prožily mnoho krásných chvil, o které bychom se s vámi rády 

podělily. 

 Jednou z nejoblíbenějších akcí letošního roku byly                      

Bramborákové hody, které pořádáme se sborem dobrovolných hasičů 

Jenišovice. Tato voňavá 

událost, doprovázená              

degustací piva, přilákala 

nejen naše místní obyvatele, 

ale i hosty z okolí.                   

Společně jsme si pochutnali 

na různých variantách 

bramboráků a degustace 

piva nabízela rozmanitou 

škálu chutí. Nechyběla ani 

nabídka domácích vaflí, 

které byly sladkou tečkou na závěr. 
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 Každý rok v září pečeme pro obec Jenišovice tradiční                     

posvícenské koláčky k příležitosti Přehlídky dechových kapel, kterou 

obec pořádá. V letošním roce se jednalo již o 24. ročník. 

 Bohužel jsme se letos musely 

vypořádat i s nepřízní počasí. Kvůli 

následkům povodní – podmáčený          

terén, vymletý břeh řeky a hrozící pád 

stromů – jsme nemohly uskutečnit 

oblíbenou akci Putování za strašidly. 

Velmi nás to mrzelo, ale věříme, že se 

společně setkáme příští rok. 

 První adventní víkend jsme 

také uspořádaly tradiční Vánoční         

výstavu ručních prací a výrobků. 

Naše výstava byla spojena se zpíváním 

u stromku, které každoročně pořádá 

obec Jenišovice. 

 Tato akce je skvělou příležitost obdivovat šikovnost našich            

občanů i občanů z okolí, 

kteří vystavují své           

vlastnoručně vyrobené 

dekorace, dárky a další 

krásné kousky. Atmosfé-

ru dotvářela příjemná 

vůně punče, domácího 

cukroví a možnost pořídit 

si drobnosti, které potěší 

nejen pod stromečkem. 
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 Velký dík patří všem, kteří se na organizaci těchto akcí podílejí, 

stejně jako vám, našim hostům, kteří svou účastí a nadšením dodávají  

našim aktivitám ten pravý smysl.  

 Na rok 2025 již plánujeme několik skvělých akcí. První z nich 

bude tradiční Babský bál, který se uskuteční 1. března 2025. Od ledna se 

začneme pravidelně scházet a připravovat naše skvělé předtančení, opět 

pod „taktovkou“ Aničky Váňové.  

 Přejeme vám klidné a radostné Vánoce plné pohody, zdraví a 

spokojenosti. Těšíme se na další společná setkání v nadcházejícím roce. 

Za ČČK Jenišovice – Petra Pitrová 

JENIŠOVICKÝ ZPRAVODAJ 

 Děkujeme všem, kteří poslali příspěvky do prosincového čísla   

zpravodaje 2/2024. 

 Další číslo zpravodaje plánujeme na únor/březen 2025. Budeme 

rádi za každý Vámi zaslaný článek, a to na e-mail: 

Pitra.david@seznam.cz.  

Vydává Obec Jenišovice 

tel. a fax.: +420 469 671 553 

úřední hodiny: pondělí a středa 8:00 – 16:00 hod. 

Zpravodaj neprochází jazykovou korekturou! 
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VÁNOČNÍ BLUDIŠTĚ PRO DĚTI 
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